
در حال پیگیری معضل افزایش قیمت غذای دانشجویان هستیم؛

از سرگیری آموزش های حضوری برای تمامی دانشجویان در آینده ای نزدیک
گروه علمی و آموزشــی- 
داداش پــور دربــاره از ســرگیری 
آموزش های حضوری دانشــگاه ها 
برای تمامی دانشــجویان کشور در 

آینده ای نزدیک خبر داد.
هاشم داداش پور رئیس سازمان 
امور دانشــجویان درباره وضعیت 
خوابگاه ها برای بازگشایی حضوری 
دانشگاه ها در ترم جاری اظهار کرد: 
هیچ زمانی دانشگاه ها تعطیل نبوده 

اند.
دانشــجویان  افــزود:  او 
تحصیــات تکمیلی مانند: ارشــد 
و دکتــری در صورتــی کــه نیاز به 
آزمایشگاه یا کارگاه داشتند تا بتوانند 
پایان نامه های خود را انجام دهند به 
راحتی در داخل دانشگاه های کشور 

حضور پیدا می کردند.
داداش پــور تصریح کرد: اگر 
بخواهیم شــیوه نامه های بهداشتی 
را رعایــت کنیم و در هر خوابگاهی 
۴ نفر حضور پیــدا کنند باید حتما 
با ظرفیت ۲ نفر اقدام به بازگشــایی 

خوابگاه هــا کنیم. ســقف ظرفیت 
خوابگاه های کشــور ۲۰۲ هزار نفر 
اســت که در اینصــورت باید ۱۰۱ 
هزار نفــر به تعــداد خوابگاه های 
دانشگاه های کشــور اضافه کنیم تا 
بتوانیم تمام دانشــجویان غیر بومی 
را در داخل دانشــگاه های کشور راه 
دهیم. معاون وزیر علوم، تحقیقات 
و فناوری ادامه داد: بر مبنای ستاد از 
سرگیری آموزش حضوری دانشگاه 
ها، دانشجویان از ۱۵ مهر به صورت 
حضــوری در دانشــگاه ها آموزش 
دیده اند و ایــن رقم روز به روز در 

حال افزایش است.
داداش پــور گفــت: هنــوز 
از ســرگیری کامــل آموزش های 
حضوری دانشــگاه ها اتفاق نیفتاده 
اســت؛ چرا که برای رعایت شیوه 
نامه هــای بهداشــتی مقدمات لازم 
صــورت نگرفته اســت و به همین 
علت مجبوریم بــرای انجام آن دو 
برابــر ظرفیت هــای خوابگاهی را 
افزایــش دهیم که بــرای تحقق آن 

نیازمند زمان هستیم.
او بــا بیان اینکــه وزات علوم، 
تحقیقــات و فنــاوری آمادگــی 
کامــل خود را درباره از ســرگیری 
آموزش های حضوری اعام می کند، 
تاکید کرد: از دولت محترم و ســتاد 
ملــی مقابله با کرونــا انتظار داریم 
که بــا ما همکاری کنند تــا بتوانیم 
طی یــک فرآیند کوتاه حضور تمام 
دانشجویان کشــور را به دانشگاه ها 
با رعایت شــیوه نامه های بهداشتی 
و اضافه کــردن ظرفیت خوابگاه ها 

داشته باشیم.
رئیس سازمان امور دانشجویان 
بیان کرد: خوابگاه ها در حال تجهیز 
شــدن هستند و رستوران ها در حال 
ایجاد تفاهم نامه با رســتوران داران 
خواهند بود تا بتوانیم از ســرگیری 
کامل حضوری دانشگاه ها را داشته 
باشــیم؛ بنابرایــن از اول آذر تمامی 
شــرایط برای از سرگیری حضوری 
دانشگاه ها فراهم است، اما مشروط 
بــر اینکه تدریجی بــودن در بحث 

دانشــگاه ها را داشــته باشیم؛ چرا 
که بخش مهمی از دانشــجویان ما 
در داخل دانشــگاه های کشور غیر 
بومی هستند و فراهم کردن امکانات 
خوابگاه هــا برای آن ها نیازمند زمان 
لازم است و باید گفت که طی مدت 
زمان ۴ مــاه حتما این اتفاق خواهد 

افتاد.
به  واکسیناسیون جامعه 

حد مطلوب نرسیده است
داداش پور بیان کرد: هنوز بحث 
مربوط به واکسیناســیون جامعه به 
حد اطمینان نرسیده است که بتوانیم 
صد در صد بگوییــم آموزش های 
حضوری از سر گرفته خواهند شد. 
اما شرایط در حال آماده شدن است 
و فکر می کنم که در یک زمان کوتاه 
شــاهد از سرگیری کامل دانشگاه ها 

باشیم.
او افــزود: دغدغه وزیر علوم و 
معاونان وزیر و روسای دانشگاه های 
کشــور این است که به زودی شاهد 
از سرگیری آموزش های حضوری 

برای تمامی دانشجویان به صورت 
کامل باشیم.

معاون وزیــر علوم، تحقیقات 
و فنــاوری گفــت: در حوزه تغذیه 
قیمــت تمامی وســایل به شــدت 
افزایش یافته اســت و دقیقا دو و نیم 
برابر شده اســت، طبیعتا بودجه ای 
که برای دانشــگاه ها در نظر گرفته 
شــده بر اســاس ماک سال ۱۳۹۹ 
بوده و ما در ســال ۱۴۰۰ با افزایش 
چشمگیری قیمت غذای دانشجویی 
مواجه شــده ایم؛ بنابراین تعامات 
بسیار گسترده ای را با سازمان برنامه 
و بودجه و ســتاد ملی مقابله با کرونا 
داشته باشیم تا بتوانیم با تعامل برقرار 
شــده قیمت غذای دانشجویی را به 

حد مطلوب برسانیم.
رئیس سازمان امور دانشجویان 
ادامه داد: ســازمان برنامه و بودجه 
در حال حمایت هایی از دانشگاه ها 
هســتند و انتظار داریم تا مشکات 
قیمت تغذیه دانشجویان در سراسر 

کشور رفع شود.

علمی -آموزشی 4

گــروه علمی و آموزشــی- 
نخستین دوچرخه هیدروژنی جهان که 
بــدون باتری کار می کند، ما را یک قدم 
به جامعه ای با آلایندگی صفر نزدیک تر 

می کند.
 )StudioMOM( استودیو ام اوام
نام یک شرکت نوآور طراحی دوچرخه 
اســت که یک دوچرخــه جدید به نام 
"لاوو")LAVO( ساخته است که یک 
دوچرخه ماژولار فشرده و در نوع خود، 
اولین است."لاوو" با نیروی هیدروژن 
کــه امکان جابجایی در مســافت های 
طولانی را بدون اســتفاده از باتری های 
ســنگین یا انتشار کربن فراهم می کند، 
کار می کنــد.در زمانی که اســتفاده از 
دوچرخه ها در شهرهای شلوغ پیشرفته 
به یک امر رایج تبدیل شــده  اســت، 
دوچرخه های هیدروژنی، بشر را یک 
گام به جامعه ای بدون آلایندگی نزدیک 
می کنند.طبق گزارش شرکت سازنده، 
سیســتم "لاوو" اولین و تنها سیستم 
ذخیره سازی انرژی هیدروژنی تجاری 
در جهان است که برای استفاده روزمره 

طراحی شده است.

فنــاوری "لاوو" کــه توســط 
محققان برجســته در دانشــگاه "نیو 
 )New South Wales("ساوث ولز
توسعه یافته است، با هدف ارائه راه حلی 
کامل تر، تطبیق پذیر و پایدارتر از سایر 
راه حل های ذخیــره انرژی موجود در 

بازار ساخته شده است.
دوچرخه "لاوو" مجهز به مخازن 
هیدروژن کوچکی است که هیدروژن 
را از آب و انــرژی خورشــیدی جمع 
آوری کــرده و از آن برای تغذیه نیروی 
مورد نیاز این دوچرخه استفاده می کند.

بــه طــور خاصــه، سیســتم 
ذخیره انرژی مخصــوص "لاوو"، با 
الکتریســیته ی پنل های خورشیدی و 
نیرودهی به یک الکترولیزگر که آب را به 

اجزای هیدروژن و اکسیژن تجزیه 
می کند، نیــروی مورد نیاز برای 

حرکت را به یک سیســتم 
ذخیره سازی طولانی مدت 
حاوی آلیاژ فلز منتقل می کند.
بــه طــور کلــی این 
دوچرخه در حدود ۱۰ دقیقه 
به طور کامل شــارژ می شود 

و تا شــارژ بعدی حدود ۱۵۰ کیلومتر 
مسافت را می پیماید.

فنــاوری "لاوو" در مقایســه با 
رقبای خود در بازار، ســه برابر ظرفیت 
ذخیره ســازی و طول عمر بیش از دو 
برابــری دارد که ارزش منحصر به فرد 
و مزیت رقابتی قابــل توجهی را ارائه 
می دهــد. این دوچرخه از نظر ظاهری 
شــیک است و از آنجایی که برای قابل 
حمل بــودن و همه کاره بودن طراحی 

شده اســت، با مواد سبک وزن ساخته 
شده اســت. همچنین دارای طراحی 
خاصــی برای تحمــل وزن اولیه یک 
سیستم هیدروژنی است.عاوه بر این، 
طراحی آن ماژولار است که به طور بالقوه 
می تواند تعمیر یا ارتقای آن را آسان تر 
کند. همــه ی این ویژگی ها آن را کاماً 
سازگار می سازد و ساختار ارگونومیک 
آن آن را به عنوان یک دوچرخه شهری 
برای عموم مردم مناســب می کند. اگر 
همه چیز طبق برنامه پیش برود، "لاوو" 
قرار است تا اواسط 
ســال ۲۰۲۱ برای 
تولید انبوه آماده شــود و 

سپس به بازار عرضه شود.

آشنایی با اولین دوچرخه هیدروژنی جهان

گــروه علمی و آموزشــی-  
گزینــه پیشــنهادی وزارت آموزش 
و پــرورش با تاکید بر رشــد کمی 
دانشــگاه فرهنگیــان گفت که برای 
جبــران کمبود معلم حداقل ۱۰ هزار 

فارغ التحصیل کمبود داریم.
مسعود فیاضی وزیر پیشنهادی 
وزارت آموزش و پــرورش درباره 
برنامه های مربوط بــه تامین نیروی 
انســانی و توجه به جایگاه دانشگاه 
فرهنگیان اظهار کرد: در اساســنامه 
دانشــگاه عــاوه بر جــذب معلم، 
توانمند ســازی معلم هــا و تربیت 
مدیر هم وجود دارد بر این اســاس 
همکاری و مشــارکت این دانشگاه 
و  معلمــان  توانمندســازی  در 
برگزاری دوره هــای ضمن خدمت 
 معلمــان و فرهنگیان بســیار واجد 

اهمیت است.
او ادامــه داد: دربــاره توانمند 
ســازی معلمان، تحصیات تکمیلی 
آن هــا اهمیــت دارد و خــود این 

دانشــگاه می تواند متولی بشود؛ این 
موضوع مهمترین گام برای توانمند 
سازی آنهاست و درباره تربیت مدیر 

هم صدق می کند.
به گفته وزیر پیشنهادی آموزش 
و پرورش، دانشــگاه فرهنگیان باید 
در تربیــت مدیر نقش جــدی ایفا 
کنــد و الآن تقریبا برنامه ای برای این 
قضیه وجود ندارد؛ به نظر می رســد 
اگــر از ایــن جوانب به دانشــگاه 
فرهنگیان نگاه بکنیم، در میان مدت 
دانشگاه فرهنگیان ارتقاء خوبی پیدا 
می کند و برونــدادش در آموزش و 
 پرورش بســیار جــدی و ثمربخش 

خواهد بود.
فیاضی درباره تناسب خروجی 
دانشگاه با نیاز وزارت خانه اظهار کرد: 
خروجی های این دانشگاه متناسب با 
نیاز وزارت خانه باید باشــد، اما در 
شــرایط کنونی نیاز وزارت خانه به 
معلــم بیــش از خروجی دانشــگاه 

فرهنگیان و شهید رجایی است.

وزیــر پیشــنهادی آموزش و 
پرورش با اشاره به اینکه تقریبا سالی 
۳۰ تا ۵۰ هزار بازنشسته داریم، بیان 
کرد: تعداد دانشجویانی که به عنوان 
فارغ التحصیان این دانشــگاه وارد 
آموزش و پرورش می شوند ۲۰ تا ۲۵ 
هزار نفر هســتند و این یعنی هر سال 

بیش از ۱۰ هزار نفر عقب هستیم.
او تصریح کرد: دانشــگاه بنا بر 
این شــرایط باید توســعه کمّی باید 
پیــدا کند تا این نیــاز را مرتفع کند و 
این یعنی در قوانین بودجه ســنواتی 
و برنامه هفتم توسعه به این دانشگاه 
و دانشگاه شهید رجایی توجه جدی 
بشود که بتوانند ظرفیت خودشان را 

ارتقا بدهند.

مسعود فیاضی وزیر پیشنهادی وزارت آموزش و پرورش مطرح کرد:

کمبود سالانه ۱۰ هزار فارغ التحصیل 
دانشگاه فرهنگیان برای جبران کمبود معلم

گروه علمی و آموزشی-"محمد 
حســین کفراشــی" مدیرکل ارزیابی 
عملکرد وشــکایات وزارت آموزش 
و پرورش ، درباره بسته های آموزشی 
که ازســوی برخی مدارس ابتدایی به 
دانش آموزان در ازای دریافت وجه و 
به شــکل اجباری ارائه می شود، اظهار 
داشت: منبع اصلی آموزشی و محتوای 
دروس در مــدارس همان کتاب های 

درسی است که ارائه می شود.
وی بیان کرد: مدیر و معلم مدرسه 
حق ندارند به غیر از کتاب درســی به 
صورت اجباری به خانواده ها فشــار 
بیاورنــد و بســته یا محتوایــی را در 
اختیــار آن ها قرار دهــد و در ازای آن 
پــول دریافت کنند، لذا به غیر از کتاب 

درسی ما محتوایی نداریم.
مدیــرکل ارزیابــی عملکــرد 
وشکایات وزارت آموزش و پرورش 
اظهار داشــت: شــاید محتوای کمک 
آموزشــی هم به شکل مکتوب و هم 
به شــکل مجازی در فضای بستر شاد 
مورد استفاده قرار بگیرد. اگر خانواده ها 
خودشان تمایل داشته باشند می توانند 
از آن ها اســتفاده کنند، ولی هیچگونه 
اجباری در این زمینه وجود ندارد. اگر 
موردی در این زمینه به ما گزارش شود 

حتما برررسی و با مسئولان آن مدرسه 
برخورد خواهد شد.

کفراشی در پاسخ به این سوال که 
با توجــه به ممنوع بودن اخذ هزینه از 
والدین با عنوان کمک به مدرســه، آیا 
مدارس رویه ســابق کمک به مدرسه 
را در شــکل های دیگری از جمله در 
قالب ارائه بسته های آموزشی اجباری  
انجــام نمی دهند؟ گفت: اصا به هیچ 
عنوان و تحت هیچ شرایطی، مدارس 
حق گرفتن کمک از خانواده ها آنهم به 

شکل اجباری را ندارند.
وی افــزود: طبق قانون کمک ها 
به مدرسه از طرف ولی باید داوطلبانه 
باشــد، معنی کلمه داوطلبانه هم کاما 
مشــخص اســت. یعنــی هیچگونه 
اجباری تحت هیچ عنوانی نباید وجود 

داشته باشد.
کفراشی در واکنش به اخذ هزینه 
از والدین در قابل ارائه کتاب درسی یا 
کارنامه بیان کرد: در خصوص کارنامه 
و کتاب درسی بعضا گروکشی شده بود 
هیچ مدرســه ای حق این کار را ندارد. 
اگر در برخی از مدارس کج سلیقه گی 
در این خصوص رخ دهد در ســامانه 
شکایت قابل پیگیری است. خانواده ها 
ایــن موارد را در ســامانه شــکایت 

آموزش و پرورش درج کنند، ســپس 
طی ده روز مورد پیگیری و پاسخگویی 
قرار خواهند گرفت. وی خاطرنشــان 
کرد: اگر در مدرسه ای این اتفاق افتاده 
باشــد، ولی بار اول است که این اقدام 
را می کند ما به آن ها تذکر می دهیم، اما 
اگر مجددا تکرار شود جدی تر با آن ها 
برخورد خواهد شد. حتی اگر تخلفات 
آشــکاری داشته و بر آن تخلف اصرار 
داشته باشــد ما آن مدرسه را به هیات 

تخلفات معرفی خواهیم کرد.
مدیــرکل ارزیابــی عملکــرد 
وشکایات وزارت آموزش و پرورش 
تاکیــد کرد: بــا توجه بــه وضعیت 

اقتصــادی خانواده ها و شــیوع کرونا 
که زندگی مردم را تحت شــعاع قرار 
داده و مشــکاتی را ایجاد کرده است 
ما نباید به خانواده ها فشــار وارد کنیم، 
به اندازه کافی مشــکات وجود دارد 
بنابراین ما باید کمک کنیم که خانواده ها 
تحت فشار نباشــند. کفراشی گفت: 
اکنــون خانواده ها فهیم و عاقه مند به 
فرزندان و مدرسه شــان هستند یقینا 
اگر فضایی ایجاد شــود که بخواهند 
به مدرســه کمک کنند، قطع این کار 
را انجــام خواهنــد داد. ولی ما به انحا 
مختلــف حق نداریم، پولی از خانواده 
برای کمک به مدرســه بگیریم یا حتی 

جزوات و کتاب هایی را ارائه دهیم که 
خانواده ها مجبور به خرید آن ها باشند. 
وی اظهار داشت: حتی مدارس هیات 
امنایی ما که برای فوق برنامه های خود 
مجوز هم دارند و بر اساس نظر انجمن 
اولیــا به اداره درخواســت می دهند و 
ســپس مجوز فوق برنامه هــا را ارائه 
دریافت می کنند نیز حق اجبار ندارند 
و نمی توانند بگویند دانش آموزان باید 
از فوق برنامه ها اســتفاده کنند. قانون 
در این زمینه روشــن اســت و کسی 
حــق تخطی از آن را ندارد. کفراشــی 
در پاســخ به این ســوال که از ابتدای 
مهر ماه قرار بــود، برای دانش آموزان 

ابتدایــی یــک روز در هفته آموزش 
حضوری لحاظ شــود اما چرا برخی 
مدارس دانش آموزان را تا سه روز در 
هفته به مدرسه می کشانند؟ گفت: آن 
مدارسی که مجوز آموزش حضوری 

گرفتند مشکلی در این مورد ندارند اما 
مدارسی که مجوز آموزش حضوری را 
فعا دریافت نکرده اند تذکر می گیرند. 
مدیرکل ارزیابی عملکرد وشــکایات 
وزارت آموزش و پــرورش در پایان 

بیــان کرد: با توجه اینکه دو هفته دیگر 
به پایان آبان باقــی مانده و از اول آذر 
همه مدارس بازگشایی می شوند، باید 
کــم کم زمینه حضور دانش آموزان در 

مدرسه فراهم شود.

گروه علمی و آموزشی-اکنون 
هیوندای به مناســبت سی و پنجمین 
ســالگرد تولید گرنجور یک نسخه 
ویــژه از آن را معرفی کرده که در نوع 

خود بسیار متفاوت و جالب است.
گرنجور یکــی از محصولات 
موفق کمپانی هیوندای اســت که از 
ســال ۱۹86 تا کنون روی خط تولید 
قرار دارد. هیوندای خودروی مذکور 
را در برخــی بازارها از جمله ایران، با 
نام آزرا روانه بازار کرده تا این ســدان 
فول ســایز پس از 6 نســل همچنان 
فروش مناسبی را به خود اختصاص 
دهد. اکنون هیوندای به مناسبت سی 
و پنجمین سالگرد تولید گرنجور یک 
نسخه ویژه از آن را معرفی کرده که در 
نوع خود بسیار متفاوت و جالب است. 
گرنجور ویژه سالگرد که در واقع یک 
نمونه مفهومی است از طراحی جعبه 
ای محبوب دهه 8۰ میادی اســتفاده 

می کند که این طراحی به شــدت در 
کشــورهای شرق آســیا طی دوران 
مذکور محبوبیت داشت. اما برخاف 
این ظاهر کاسیک، گرنجور مفهومی 
که خودروی کاما مدرن اســت! در 
بخش چــراغ های اصلی از گرافیک 
داخلی ال ایی دیی به سبک هیوندای 
آیونیک ۵ اســتفاده شــده است. در 
قســمت داخل کابین کیفیت بسیار 
بالایــی از پوشــش چــرم و پارچه 
مخمل در قســمت های مختلف را 
مشــاهده می کنیم کــه این ترکیب 
لوکس بــا فناورانه های روز ترکیب 
شده است. نورپردازی مجللی و در 

عین حال خاقانه ای نیز برای 
فضای داخلــی کابین بویژه 
در قسمت داخلی درب ها 
و سقف ردیف عقب انجام 

شده است.
از فناورانــه ها نیز باید 

به نمایشــگرهای دیجیتال یکپارچه 
سیستم سرگرمی و اطاعات کیلومتر 
اشــاره کرد. یک نمایشگر تبلتی نیز 
بــا بطور عمودی در قســمت بالای 
کنســول میانی نصب شده که برای 
دسترسی تنظیمات سیستم صوتی و 
تهویه استفاده می شود. عناصر کرومی 
در قسمت های مختلف حس لوکس 
فضای کابیــن را افزایش داده اند. در 
کنسول اصلی جلو طراحی ماژولاری 

انجام شــده که از جمله 
باید بــه محل 

ذخیره اشــیا در کنســول اشاره کرد 
که برای طراحی از ســاختار درپوش 
کلیدهای پیانو الهام گرفته شده و حالتی 
مخفی دارد. سیستم صوتی نیز طراحی 
کاســیک دارد که در قسمت بالای 
محفظه پیانویی قرار گرفته و طراحی 
کاسیک دارد. در بخش پیشرانه نیز 
از نمونه الکتریکی استفاده می شود که 

هنوز جزئیات آن منتشر نشده است.

هیوندای از متفاوت ترین مدل »آزرا« رونمایی کرد!

 بــا توجــه به وضعیــت اقتصــادی خانواده ها و شــیوع کرونا کــه زندگی مردم را تحت شــعاع 
قــرار داده و مشــکلاتی را ایجــاد کرده اســت ما نباید بــه خانواده ها فشــار وارد کنیم، بــه اندازه 
کافــی مشــکلات وجــود دارد بنابرایــن مــا باید کمک کنیــم که خانواده ها تحت فشــار نباشــند.

واکنش وزارت آموزش و پرورش 
به دریافت هزینه اجباری از والدین 

بابت »بسته های آموزشی«
مدیرکل ارزیابی عملکرد وشکایات وزارت آموزش و پرورش درباره ارائه بسته های آموزشی اجباری

 به دانش آموزان ابتدایی گفت: مدیر و معلم مدرسه حق ندارد به غیر از کتاب درسی به صورت اجباری به خانواده ها 
فشار بیاورد و بسته یا محتوایی را در اختیار آن ها قرار دهد.
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